
 

Szanowna Pani Marszałek! W nawiązaniu do pisma z dnia 31 października 

2013 r. (sygn. SPS-023-22165/13), dotyczącego interpelacji posła na Sejm RP 

pani Aleksandry Trybuś w sprawie planowanej nowelizacji ustawy z dnia 21 

maja 1999 r. o broni i amunicji (t.j. Dz. U. z 2012 r. poz. 576), uprzejmie 

informuję, że w Komendzie Głównej Policji prowadzone są wstępne prace 

mające na celu nowelizację ww. ustawy. Należy przy tym wskazać, że na 

obecnym etapie przedwczesne jest przesądzanie o ostatecznym kształcie zmian. 

Jednocześnie pragnę wyjaśnić, że ustawa o broni i amunicji nie posługuje się 

pojęciem „broń historyczna”. Zgodnie natomiast z art. 10 ust. 4 pkt 7 ww. 

ustawy do celów kolekcjonerskich można posiadać praktycznie wszystkie 

rodzaje broni, z wyłączeniem broni maszynowej i karabinków samoczynnych. 

Z kolei art. 11 pkt 10 powyższej ustawy stanowi, że pozwolenia na broń nie 

wymaga się w przypadku posiadania broni palnej rozdzielnego ładowania, 

wytworzonej przed 1885 r. oraz replik tej broni. 

Należy wskazać, że na obecnym etapie prac nie przewiduje się zmian w 

zakresie rodzajów broni przeznaczonych do celów kolekcjonerskich. Natomiast 

rozważane jest rozwiązanie, zgodnie z którym posiadanie broni, o której mowa 

w art. 11 pkt 10 ww. ustawy, byłoby możliwe na podstawie karty rejestracyjnej 

broni. Powyższa karta wydawana byłaby osobom, które ukończyły 21 lat, 

przedstawiły orzeczenia lekarskie i psychologiczne stwierdzające, że mogą 

dysponować bronią, oraz informację z Krajowego Rejestru Karnego 

stwierdzającą, że nie były skazane prawomocnym orzeczeniem sądu za 

przestępstwo lub przestępstwo skarbowe popełnione z winy umyślnej. 

Odnosząc się natomiast do broni na naboje Floberta, broni systemu 

Lefaucheux oraz karabinów Dreyse, należy wyjaśnić, że ww. rodzaje broni 

stanowią broń na naboje scalone, zatem nie podlegają wyłączeniu spod 

reglamentacji. Posiadanie tej broni wymaga pozwolenia i w tym zakresie nie są 

przewidywane zmiany. 

Równocześnie, zgodnie z informacjami przekazanymi przez KGP, w 

odniesieniu do kwestii wypadków z użyciem „broni historycznej” pragnę 

wskazać, że Policja nie prowadzi statystyk w przedmiotowym zakresie. 
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